

Mr. Smith, Parliamentary Secretary to the President of the Privy Council, presented,—Return to the foregoing Order.

Consideration was resumed at the report stage of Bill C-136, Small Business Investment Grants Act, as reported (without amendment) from the Standing Committee on Finance, Trade and Economic Affairs.

Debate was resumed on motion numbered 1 of Mr. Orlikow, seconded by Mr. Riis,—That Bill C-136, Small Business Investment Grants Act, be amended in Clause 3 by striking out line 20 at page 1 and substituting the following therefor:

“obligation for the acquisition of depreciable assets, or the financing of research and development, or to meet operating expenses and owed by him, the Minister may.”

And on motion numbered 2 of Mr. Orlikow, seconded by Mr. Riis,—That Bill C-136, Small Business Investment Grants Act, be amended in Clause 3 by striking out line 5 at page 2 and substituting the following therefor:

“the grant is made to not less than ten per”.

After further debate, the question being put on motion numbered 1, it was negatived, on division; and

The question being put on motion numbered 2, it was negatived, on division.

Mr. Blenkarn, seconded by Mr. Kempling, moved motion numbered 3,—That Bill C-136, Small Business Investment Grants Act, be amended by adding immediately after line 21 at page 2 the following:

“5. (1) An order of the Governor in Council under section 4 shall be laid before Parliament not later than the fifteenth sitting day of Parliament after it is made.

(2) A motion for the consideration of the House of Commons to the effect that an order referred to in subsection (1) be confirmed, signed by a Minister of the Crown, shall be filed with the Speaker of the House of Commons not later than the twentieth sitting day of Parliament after the said order has been laid before Parliament pursuant to subsection (1).

(3) Where a motion for the consideration of the House of Commons is filed as provided in subsection (2), the House of Commons shall, not later than the sixth sitting day of Parliament following the filing of the motion, take up and consider the motion.

(4) A motion taken up and considered in accordance with subsection (3) shall be debated without interruption for not more than three hours and, on the conclusion of such debate or at the expiration of the third such hour, the Speaker of the House of Commons shall forthwith, without further debate or amendment, put every question necessary for the disposition of the motion.

M. Smith, secrétaire parlementaire du président du Conseil privé, dépose la réponse à l'ordre susdit.

L'étude reprend à l'étape du rapport du projet de loi C-136, Loi sur la bonification d'intérêts au profit des petites entreprises, rapporté sans amendement par le Comité permanent des finances, du commerce et des questions économiques.

Sur ce, le débat reprend sur la motion numéro 1 de M. Orlikow, appuyé par M. Riis,—Qu'on modifie le projet de loi C-136, Loi sur la bonification d'intérêts au profit des petites entreprises, à l'article 3, en retranchant la ligne 19, page 1, et en la remplaçant par ce qui suit:

«contractée au profit de son entreprise pour l'acquisition d'actifs dépréciables, pour le financement de la recherche et de la mise au point ou pour couvrir les frais d'exploitation, peut».

Et sur la motion numéro 2 de M. Orlikow, appuyé par M. Riis,—Qu'on modifie le projet de loi C-136, Loi sur la bonification d'intérêts au profit des petites entreprises, à l'article 3, en retranchant la ligne 4, page 2, et en la remplaçant par ce qui suit:

«rieur à dix pour cent.»

Après plus ample débat, la motion numéro 1, mise aux voix, est rejetée, sur division; et

La motion numéro 2, mise aux voix, est rejetée, sur division.

M. Blenkarn, appuyé par M. Kempling, propose la motion numéro 3,—Qu'on modifie le projet de loi C-136, Loi sur la bonification d'intérêts au profit des petites entreprises, en ajoutant, immédiatement après la ligne 16, page 2, ce qui suit:

«5.(1) Le décret du gouverneur en conseil pris en application de l'article 4 est déposé devant le Parlement dans les quinze premiers jours de séance suivant sa signature.

(2) Une motion adressée à la Chambre des communes en vue de la ratification d'un décret mentionné au paragraphe (1) et signée par un ministre de la Couronne, est remise à l'Orateur de la Chambre des communes au plus tard le vingtième jour de séance suivant son dépôt conformément au paragraphe (1).

(3) La Chambre des communes saisie d'une motion visée au paragraphe (2) étudie celle-ci dans les six jours de séance suivant sa remise.

(4) La motion mise à l'étude conformément au paragraphe (3) fait l'objet d'un débat ininterrompu, d'une durée maximale de trois heures; le débat terminé, l'Orateur de la Chambre des communes met immédiatement aux voix, sans plus ample débat ni amendement, toute question nécessaire pour décider de la motion.